
1

Av. Constitució 6
03100 Xixona (Alacant)
Tel.: 965610300
Fax: 965612115
CIF: P0308300C
www.xixona.es 

ACTA DE LA SESSIÓ ORDINÀRIA DEL PLE DE LA CORPORACIÓ DEL DIA 28 DE GENER DE 
2021

A Xixona, a través de videoconferència, en aplicació del que es disposa en l'art. 46-3 de la Llei 
7/1985, de 2 d'abril, Reguladora de les Bases del Règim Local, el dia 28 de gener de 2021, havent 
sigut convocats en forma i notificats de l'ordre del dia, sota la presidència d’Isabel López Galera, 
alcaldessa presidenta, es reuneixen els regidors i les regidores Ricardo Mira García, María Teresa 
Carbonell Bernabeu, Cristian Sirvent Carbonell i Ainhoa López Narbón, del Grup Municipal 
Socialista; Javier Gutiérrez Martín i Eduardo Ferrer Arques del Grup Municipal Ciutadans Xixona 
(Cs Xixona), Juan Carlos Francés Romo i María Fuensanta Galiana López, del Grup Popular, 
Joan Arques i Galiana i Lucas Sirvent García, del Grup Compromís per Xixona, i Marcos Ros 
Planelles, del Grup Més Xixona-Acord Municipal.

Hi assisteix com a secretari Alfonso Ramón Calero del Castillo, secretari general de l'Ajuntament 
de Xixona.

Abans de començar, l’alcaldessa presidenta n’excusa l'absència del regidor José Martínez 
Sánchez, perquè està hospitalitzat per coronavirus i mostra el seu afecte al Sr. Martínez Sánchez i 
a totes les famílies de Xixona que ho estan passant malament.

No hi assisteix l'interventor municipal, Eduardo López Suárez.

Tot seguit, la presidència obri la sessió a les 20.00 hores i s'examinen els assumptes que integren 
l’ordre del dia següent:

1. LECTURA I APROVACIÓ, SI ESCAU, DE L'ACTA DE LA SESSIÓ ANTERIOR (26/11/2020 –
ordinària–).

2. RESOLUCIONS DES DE L'ÚLTIM PLE PERQUÈ LA CORPORACIÓ QUEDE ASSABENTADA.

3. SECRETARIA GENERAL. DACIÓ DE COMPTE DE LA RESOLUCIÓ DE LA PRIMERA 
TINENÇA D'ALCALDIA NÚM. 2020/107, DE 21 DE GENER DE 2021, RELATIVA AL 
TANCAMENT D'INSTAL·LACIONS COM A MESURA PREVENTIVA DAVANT LA COVID-19 
(EXP. 2020/453).

4. SECRETARIA GENERAL. MOCIÓ PER A LA REUTILITZACIÓ DE LES AIGÜES TRACTADES 
EN L'ESTACIÓ DEPURADORA DE XIXONA (EXP. 2021/51).

5. SECRETARIA GENERAL. MOCIÓ DE SUPORT AL POBLE SAHRAUÍ (EXP. 2021/61).

6. INTERVENCIÓ MUNICIPAL. RATIFICACIÓ DE LA RESOLUCIÓ DE L'ALCALDIA NÚM. 
2020/1494, DE 3 DE DESEMBRE DE 2020, RELATIVA A L'APROVACIÓ DE CERTIFICACIONS I 
RECONEIXEMENT DE L'OBLIGACIÓ. OBRES DE MILLORA, MODERNITZACIÓ I DOTACIÓ 
D'INFRAESTRUCTURES I SERVEIS EN EL POLÍGON INDUSTRIAL SECTOR IX, ESPARTAL III 
XIXONA - LOT 7 (EXP. 2018/1656 I 2020/632).

7. INTERVENCIÓ MUNICIPAL. RATIFICACIÓ DE LA RESOLUCIÓ DE L'ALCALDIA NÚM. 
2020/1563, DE 18 DE DESEMBRE DE 2020, RELATIVA A L'APROVACIÓ DE LA CERTIFICACIÓ 
FINAL. OBRES DE MILLORA, MODERNITZACIÓ I DOTACIÓ D'INFRAESTRUCTURES I 
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SERVEIS EN EL POLÍGON INDUSTRIAL SECTOR IX, ESPARTAL III XIXONA - LOT 7 (EXP. 
2018/1656 I 2020/632).

8. INTERVENCIÓ MUNICIPAL. RATIFICACIÓ DE LA RESOLUCIÓ DE L'ALCALDIA NÚM. 
2020/1564, DE 18 DE DESEMBRE DE 2020, RELATIVA A L'APROVACIÓ DE CERTIFICACIONS 
NÚM. 12, 13, 14, 15, 16 I 17 I ÚLTIMA DEL LOT 3 DE LES OBRES DE MILLORA, 
MODERNITZACIÓ I DOTACIÓ D'INFRAESTRUCTURES I SERVEIS EN EL POL. IND. 
ESPARTAL (EXP. 2018/1656 I 2020/632).

9.- INTERVENCIÓ MUNICIPAL. RATIFICACIÓ DE LA RESOLUCIÓ DE LA REGIDORIA 
DELEGADA DE BIBLIOTECA I ARXIU NÚM.. 2020/1574, DE 21 DE DESEMBRE DE 2020, 
RELATIVA A L'APROVACIÓ DE LA CERTIFICACIÓ NÚM. 11 I RECONEIXEMENT D'OBLIGACIÓ 
EN L'EXECUCIÓ DE LES OBRES DE REHABILITACIÓ DE LA CASA ROVIRA COM A 
BIBLIOTECA (EXP. 2018/1872).

10.- INTERVENCIÓ MUNICIPAL. DACIÓ DE COMPTE DE L'INFORME D'INTERVENCIÓ SOBRE 
EL COMPLIMENT DE LA LLEI ORGÀNICA 2/2012, D'ESTABILITAT PRESSUPOSTÀRIA I 
SOSTENIBILITAT FINANCERA, CORRESPONENT AL TERCER TRIMESTRE DE 2019 (EXP. 
2020/1781).

11. INTERVENCIÓ MUNICIPAL. DACIÓ DE COMPTE DE L'INFORME D'INTERVENCIÓ SOBRE 
EL COMPLIMENT DE LA LLEI ORGÀNICA 2/2012, D'ESTABILITAT PRESSUPOSTÀRIA I 
SOSTENIBILITAT FINANCERA, CORRESPONENT AL QUART TRIMESTRE DE 2019 (EXP. 
2020/1783).

12. INTERVENCIÓ MUNICIPAL. DACIÓ DE COMPTE DE L'INFORME D'INTERVENCIÓ SOBRE 
EL COMPLIMENT DE LA LLEI ORGÀNICA 2/2012, D'ESTABILITAT PRESSUPOSTÀRIA I 
SOSTENIBILITAT FINANCERA, CORRESPONENT AL PRIMER TRIMESTRE DE 2020 (EXP. 
2020/1784).

13. PRECS I PREGUNTES.

ASSUMPTES URGENTS

A) PERSONAL. INCREMENT DEL 0,90% EN LES RETRIBUCIONS DEL PERSONAL LABORAL 
D'AQUEST AJUNTAMENT I INCREMENT DEL 0,90% DEL COMPLEMENT ESPECÍFIC DELS 
EMPLEATS MUNICIPALS AMB EFECTES DES DE L'1 DE GENER DE 2021 (EXP. 2021/87).

1. LECTURA I APROVACIÓ, SI ESCAU, DE L'ACTA DE LA SESSIÓ ANTERIOR (26/11/2020 –
Ordinària–).

El Sr. Arques i Galiana (Compromís per Xixona) diu que s'abstindran perquè l'acta no està 
redactada en valencià.

A continuació, repartida l'acta de la sessió del Ple de la corporació, del dia 26/11/2020 –ordinària- , 
els regidors i regidores reunits renuncien a llegir-la i acorden, per deu vots a favor (5 PSOE, 2 Cs, 
2 PP i 1 MX-AM) i dues abstencions (2 Compromís per Xixona ), aprovar-la.

2. RESOLUCIONS DES DE L'ÚLTIM PLE PERQUÈ LA CORPORACIÓ QUEDE 
ASSABENTADA.

El Sr. Arques i Galiana (Compromís per Xixona) pregunta si hi ha alguna manera perquè els 
decrets es remeten electrònicament i pregunta pel decret sobre la reparació d'una canonada en el 
polígon Segorb. El Sr. Mira García contesta que es refereix al depòsit de l'aigua que ve de la font 
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del Moratell, que quan es van fer les obres del clavegueram no es va modificar el traçat de la 
canonada que discorria molt rasant, quasi al nivell del carrer.

El Sr. Arques i Galiana (Compromís per Xixona) pregunta per la factura de la Consultoria Ipydo. El 
Sr. Mira García contesta que és una de les empreses que ha dut a terme les direccions d'obra del 
projecte dels polígons.

Seguidament, es dona compte de les resolucions dictades des de la convocatòria del Ple ordinari 
que tingué lloc el 26 de novembre de 2020, iniciant-se en la Resolució núm. 1416/2020, de data 
23 de novembre de 2020, fins a la Resolució núm. 121/2021, de data 25 de gener de 2021, totes 
dues incloses.

La corporació queda assabentada.

3. SECRETARIA GENERAL. DACIÓ DE COMPTE DE LA RESOLUCIÓ DE LA PRIMERA 
TINENÇA D'ALCALDIA NÚM. 2020/107, DE 21 DE GENER DE 2021, RELATIVA AL 
TANCAMENT D'INSTAL·LACIONS COM A MESURA PREVENTIVA DAVANT LA COVID-19 
(EXP. 2020/453).

A continuació l’alcaldessa presidenta dona compte de la resolució de la primera tinent d’alcalde 
núm. 2020/107, de data 21 de gener de 2021, amb un dictamen favorable de la Comissió 
Municipal de Governació i Urbanisme, en la sessió ordinària, que va tenir lloc el 22 de gener de 
2021, i que es transcriu a continuació:

“Mitjançant Reial decret 926/2020, de 25 d'octubre, es va declarar pel Govern de la nació, l'estat 
d'alarma per a contenir la propagació d'infeccions causades pel SARS-CoV-2, a la vista de la 
tendència ascendent de casos i la dificultat de control de la pandèmia. Estat d'alarma que va ser 
prorrogat per Reial decret 956/2020, de 3 de novembre, fins al pròxim 9 de maig de 2021.

Donada l'expansió de la infecció en l'àmbit de la Comunitat Valenciana, dins del marc jurídic i en 
aplicació del que es disposa en els reials decrets, s'han dictat diversos decrets del president de la 
Generalitat, així com resolucions de la consellera de Sanitat Universal i Salut Pública relatives a 
l'adopció de mesures excepcionals per a una major contenció de la malaltia i gestió de 
l'emergència sanitària.

L'empitjorament de la situació sanitària i la publicació de la Resolució de 19 de gener de 2021, de 
la consellera de Sanitat Universal i Salut Pública, per la qual s'estableixen mesures excepcionals i 
addicionals en l'àmbit de la Comunitat Valenciana a conseqüència de l'agreujament de la situació 
de crisi sanitària ocasionada per la Covid-19, comporta la necessitat d'adoptar noves mesures 
necessàries i urgents i, d'acord amb el que es disposa en aquesta última resolució situació i en 
relació amb les competències que corresponen a aquest Ajuntament, en aplicació del que 
s'estableix en l'art. 21.1.a) i m) de la Llei 7/1985, de 2 d'abril, reguladora de les Bases del Règim 
Local.

RESOLC:

1. Se suspenen totes les activitats programades per l'Ajuntament.

2. Es tanquen les dependències municipals següents:

- Club de Jubilats.
- Totes les instal·lacions esportives i se suspenen les activitats de les escoles esportives 

municipals.

3. Aquesta Resolució entrarà en vigor en el moment de la seua signatura i tindrà efecte fins que  
deixe d'estar vigent la Resolució de 19 de gener de 2021, de la consellera de Sanitat Universal i 
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Salut Pública, per la qual s'estableixen mesures excepcionals i addicionals en l'àmbit de la 
Comunitat Valenciana a conseqüència de l'agreujament de la situació de crisi sanitària ocasionada 
per la Covid-19, i, en el seu cas, les seues pròrrogues.

4. Donar compte de la present Resolució al Ple de la corporació.

5. Aquest Ajuntament sol·licita a tots els ciutadans col·laboració i comprensió davant d’aquesta 
situació i que extremen les mesures d'higiene i prevenció establides per les autoritats sanitàries, 
així com que complisquen el que s'estableix pel govern de la nació i per les autoritats de la 
Generalitat Valenciana.”

La Sra. Carbonell Bernabeu comenta que es va signar pel 1r tinent d'alcalde, Ricardo Mira García, 
per absència de l’alcaldessa presidenta. Es va decidir després del Decret del Consell pel qual es 
tancaven les instal·lacions esportives, els centres de tercera edat, etc. I es dóna compte al Ple 
perquè en prenguen coneixement.

El Sr. Francés Romo (PP) comenta que l'equip de govern té el seu suport des del començament 
de la pandèmia, però troba a faltar que no s'haja tingut una reunió amb tots els grups, com es va 
fer al principi de la pandèmia. Que en aquesta situació tan greu l'ha trobada a faltar. També 
comenta que va fer una pregunta en relació amb els col·legis que ha quedat en l'aire.

L’alcaldessa presidenta contesta que aquest Decret només regula en el municipi el que ja ha 
resolt el Consell, però que no hi ha inconvenient a fer reunions. Que pren nota.

La corporació queda assabentada.

4. SECRETARIA GENERAL. MOCIÓ PER A LA REUTILITZACIÓ DE LES AIGÜES 
TRACTADES EN L'ESTACIÓ DEPURADORA DE XIXONA (EXP. 2021/51).

El regidor i portaveu del Grup Municipal Compromís per Xixona, Joan Arques i Galiana, exposa la 
moció de data 17 de gener de 2021 (reg. d’entr. 2021/262), amb un dictamen favorable de la 
Comissió Municipal de Governació i Urbanisme, en la sessió ordinària, que va tenir lloc el 22 de 
gener de 2021, i que diu:

“Lucas Sirvent García, amb document d'identitat núm. 48774023Q, com a regidor del Grup 
Municipal Compromís per Xixona, amb CIF núm. V54892625, a l'Ajuntament de Xixona, a l'empara 
de les atribucions que confereixen els arts. 114 i 116 de la Llei 8/2010, de 23 de juny, de Règim 
Local de la Comunitat Valenciana, d'acord amb l'art. 97 del Reial decret 2568/1986, de 28 de 
novembre, pel qual s'aprova el Reglament d'Organització, Funcionament i Règim Jurídic de les 
Entitats Locals, presenta per a la seua inclusió davant del Ple ordinari del mes de gener de la 
corporació municipal, i per al seu debat i aprovació, si escau, la següent

MOCIÓ PER A LA REUTILITZACIÓ DE LES AIGÜES TRACTADES EN L'ESTACIÓ 
DEPURADORA DE XIXONA

L'aigua és un recurs essencial per a la vida. Al desembre del passat any, l'aigua va començar a 
cotitzar en borsa, la qual cosa provocarà que en un futur el seu preu fluctue com ho fan els preus 
del petroli, l'or o el blat. La seua escassetat en el nostre planeta ha tingut com a conseqüència 
que, ja no siga tan sols un element bàsic per a la supervivència, sinó que passe a ser també un 
actiu financer.

El canvi climàtic està afectant la disponibilitat d'aquest recurs a nivell global. L'ús de l'aigua s'ha 
multiplicat per sis a tot el món en els últims 100 anys, segons l'Informe mundial de les Nacions 
Unides sobre el Desenvolupament dels Recursos Hídrics (WWDR). L'ONU calcula que uns 2.200 
milions de persones no tenen accés regular a l’aigua potable.
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Xixona no s’escapa, ni tampoc ho farà en el futur, a aquesta situació d'escassetat d'aigua. En 
aquest sentit, la reutilització de les aigües residuals depurades es perfila com una font addicional 
d'aigua mereixedora de tenir-la en compte en la gestió global dels recursos hídrics.

Són molts els beneficis que podem destacar de la reutilització de les aigües depurades: a més de 
l'aportació extra als cabals habituals, repercuteix en una disminució de la pressió exercida als 
aqüífers, preservant l'aigua provinent d’aquests i contribuint a la seua recuperació. A més, la 
reutilització concreta de les aigües residuals per a reg permet augmentar el grau de depuració de 
les aigües excedents, s'aconsegueix una reducció de l'ús d'abonaments i s'afavoreix alhora la 
regeneració de terres desèrtiques en zones de baixa pluviometria, com ho és bona part del nostre 
terme municipal, i en definitiva tota la conca mediterrània.

Ja al juny de l'any 2016, en la sessió ordinària del Ple d'aquesta corporació municipal, s'aprovava 
per unanimitat de tots els grups polítics una moció per a incentivar la reutilització de les aigües 
depurades a l'EDAR del nostre poble, en la qual s'especificaven els següents acords:

«PRIMER. Realitzar les gestions necessàries entre totes les parts implicades, comunitats de 
regants de Santa Bàrbara i de l'Espartal, Entitat Pública de Sanejament, Confederació 
Hidrogràfica del Xúquer, Conselleria d'Obres Públiques i Transports, Conselleria d'Agricultura-
Medi Ambient i Canvi Climàtic, Diputació d'Alacant, concessionària de l'aigua municipal i 
Ajuntament de Xixona per a reprendre el projecte de reutilització de les aigües residuals.

SEGON. Reactivar el pla de reutilització de les aigües residuals que especifica el plec de 
condicions de gestió de serveis públics de proveïment d'aigua potable, clavegueram i depuració 
d'aigües residuals.

TERCER. Demanar a la Conselleria d'Agricultura, Medi Ambient i Canvi Climàtic que dote de 
partida pressupostària el projecte de reutilització de les aigües residuals de la depuradora de 
Xixona, incloent-lo dins del Pla de Desenvolupament Rural (PDR).

QUART. Crear una comissió específica, si escau, de reutilització de les aigües residuals que 
permeta, entre altres funcions, la millora de la producció agrícola de Xixona que podia erigir-se en 
una important eixida laboral.»

Avui dia, desgraciadament, cap d'aquests acords s'ha dut a terme.

Al maig de 2020 la nova Comunitat de Regants va rebre la concessió per part de la Confederació 
Hidrogràfica del Xúquer per a reutilitzar les aigües residuals de la depuradora. És per això que 
considerem que l'Ajuntament de Xixona no pot obviar els indubtables beneficis de la reutilització i 
que, per tant, ha de destinar tots els recursos econòmics, tècnics i humans possibles per a 
impulsar aquesta iniciativa, la qual puga redundar en un efecte positiu en l'àmbit mediambiental, 
però també en l'econòmic, en oferir nous recursos per a l'agricultura.

L'Agenda 2030 de les Nacions Unides planteja com a metes, dins de l’Objectiu 6 “Aigua neta i 
sanejament”, millorar la qualitat de l'aigua reduint en la meitat el percentatge d'aigües residuals 
sense tractar i augmentant considerablement el reciclatge i reutilització sense riscos a nivell 
mundial, així com augmentar l'ús eficient dels recursos hídrics en tots els sectors i assegurar la 
sostenibilitat de l'extracció i el proveïment de l'aigua dolça per a fer front a l'escassetat d'aigua i 
reduir el nombre de persones que pateixen falta d'aigua.

Finalment, cal recordar les previsions del nostre Estatut, que garanteix en el seu art. 17 el dret 
dels valencianes i valencianes a disposar del proveïment suficient d'aigua de qualitat i gaudir d'una 
quantitat d'aigua de qualitat, suficient i segura, per a atendre les seues necessitats de consum 
humà i poder desenvolupar les seues activitats econòmiques i socials. Així mateix, l'art. 18 
reconeix el valor social i cultural del sector agrari valencià i la seua important tasca en l'activitat 
productiva, de manteniment del paisatge, del territori, del medi ambient, de la cultura, de les 
tradicions i costums més definitoris de la identitat valenciana.
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Atenent a tots aquests motius, demanem al Ple l'adopció dels acords següents:

1. Demanar de manera immediata a la concessionària de l'aigua municipal el Pla de reutilització 
de les aigües residuals que especifica el plec de condicions de gestió de serveis públics de 
proveïment d'aigua potable, clavegueram i depuració d'aigües residuals.

2. Realitzar les gestions necessàries entre totes les parts implicades (comunitats de regants de 
Xixona, Entitat Pública de Sanejament, Confederació Hidrogràfica del Xúquer, Conselleria de 
Política Territorial, Obres Públiques i Mobilitat, Conselleria d'Agricultura, Desenvolupament Rural, 
Emergència Climàtica i Transició Ecològica, Diputació d'Alacant concessionària de l'aigua 
municipal i Ajuntament de Xixona) per a reprendre el projecte de reutilització de les aigües 
residuals.

Lucas Sirvent García

ALCALDESSA PRESIDENTA DE L'AJUNTAMENT DE XIXONA”

El Sr. Arques i Galiana (Compromís per Xixona) explica la moció, dient que és una moció 
paral·lela a la que van presentar l'any 2016. Que es va intentar consensuar amb els grups polítics, 
però no va haver-hi manera. Quan va entrar a l'Ajuntament va preguntar, perquè al final el que es 
fa és fiscalitzar una infraestructura que Conselleria de Medi Ambient, que regia el PP, havia 
realitzat en la depuradora municipal amb la finalitat de reutilitzar les aigües depurades per a reg. 
Recorda que al final les respostes que li donava l'equip de govern no eren del seu grat, no tenien 
fonament al final, per tant, van presentar aquella moció, on no es va complir cap acord d'aquella 
moció. No fa falta ser tècnic, hi ha molta informació en webs oficials on s’afirma que l'aigua 
depurada es pot utilitzar per a reg. Aqueixa infraestructura la va realitzar el Partit Popular, i sense 
defensar una iniciativa del propi Partit Popular, com a ciutadà, una infraestructura que va costar 
1.500.000 €, pensa que és una indecència que no s’utilitze.

Resumint, aquesta iniciativa no té altra finalitat que per l'Ajuntament inste a totes les parts 
implicades, fins i tot està el Sr. Gutiérrez Martínez, com a membre de l'equip de govern de la 
Diputació. No està demanant diners per a reiniciar aquest projecte, sinó que demanen un suport 
per part de l'equip de govern per a aquesta iniciativa privada, amb la finalitat de reutilitzar 
aquestes aigües. El Ministeri sí que dóna autorització per a reutilitzar les aigües. La iniciativa ja ve 
reflectida en la concessió d'aigües de l'any 1998. Era una millora contemplada en el Plec de 
condicions, un pla de reutilització de les aigües. Insten al fet que l'equip de govern sol·licite a la 
concessionària aquest estudi. En el segon punt se sol·licita un suport, no sap si tècnic o econòmic.

En el torn d'intervencions, el Sr. Ros Planelles (MX-AM) diu que votarà a favor perquè està d'acord 
en la reutilització dels recursos.

El Sr. Francés Romo (PP) comenta que qualsevol recurs per a estalviar aigua és poc i que s'han 
de donar totes les facilitats per a utilitzar aquesta aigua, que és per a la zona de més seca del 
poble.

El Sr. Ferrer Arques (Cs Xixona) explica que el seu grup donarà suport a la moció, com van fer fa 
quatre anys, encara que no s'haja aconseguit res. Que a la comunitat de regants se li va concedir 
al maig la utilització de les aigües, però no han vingut a parlar. Comenta que estan a la seua 
disposició i que se'ls va emplaçar a una reunió a tal fi. Afig que tampoc han vingut els regidors del 
grup Compromís per Xixona per a parlar del tema, en comptes de presentar la moció per a tenir 
titulars. Malgrat tot, votaran a favor.

El Sr. Mira García (PSOE) se suma al que ha dit el Sr. Ferrer Arques i com a regidor d'Aigua 
durant anys sempre ha intentat que s'utilitze l'aigua, però la instal·lació estava construïda en 
terreny privat i no es podia. Que es va assessorar a la comunitat de regants sobre el que podien 
fer, i al maig se li va atorgar la concessió amb el màxim possible. Ja no es pot donar més perquè 
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el riu necessita un cabal ecològic. Fa tres anys i mig es van reunir amb la comunitat de regants i 
fins ara no ha sabut res més. Per tot això és difícil arribar-hi a acords. Que votaran a favor, però 
tota l'aigua de la depuradora està concedida a la comunitat de regants que ha de complir uns 
paràmetres de qualitat, on hi ha discrepàncies entre el Sr. Arques i Galiana i els tècnics 
municipals.

El Sr. Arques i Galiana contesta al Sr. Mira García que ell no discrepa dels tècnics i que la 
Confederació Hidrogràfica del Xúquer ha dit que a l'Ajuntament no li interessa la utilització de 
l'aigua. Que no es pot dir que la comunitat de regants no s'hi ha posat d'acord i que el que 
demana és que l'Ajuntament faça el possible perquè s'utilitze l'aigua depurada. Que l'aigua es pot 
utilitzar i el temps li ha donat la raó. Que Mutxamel la utilitza i que les plantacions al costat del 
Strambotik i la venta Alcón es reguen amb aigua depurada. Replica al Sr. Ferrer Arques que ell no 
cerca titulars.

El Sr. Francés Romo (PP) creu que la moció és clara, que en 2016 es va presentar i no es va fer 
res i espera que ara es faça alguna cosa. Comenta que el que interessa és reutilitzar l'aigua, que 
no es pot dir que la comunitat de regants no faça cas. Si hi ha una comunitat de regants cal anar a 
buscar-la i no esperar que vinga ella.

El Sr. Ferrer Arques (Cs Xixona) contesta al Sr. Arques i Galiana que, després del Ple de 
novembre, el dia 2 o 3 de desembre, va haver-hi un titular de premsa de Compromís per Xixona 
sobre la utilització de l'aigua depurada. Que està tot el dia pendent de les seues competències i 
espera que la gent vinga a ell amb els seus problemes.

El Sr. Mira García reitera que l'important és que els regants ja tenen autorització per a utilitzar les 
aigües i si necessiten alguna cosa han de venir per a conèixer les seues necessitats. Que no li ha 
dit al Sr. Arques i Galiana que discrepa dels tècnics, sinó que els tècnics tenen una opinió diferent. 
Respecte al fet que l'Ajuntament no està interessat en l'aigua, no ho va dir la Confederació 
Hidrogràfica del Xúquer, sinó els regants, perquè l'aigua no era viable per a l'ús que l'Ajuntament 
podia fer d'ella. Que des de 2016 ha tingut diverses reunions amb els regants, que aquests han 
comprat els terrenys, però si no vénen pensa que les coses van bé. Que l'important és que avui 
dia es pot utilitzar l'aigua, que és el que es demana en la moció i que la concessió dels regants és 
per al màxim que es pot concedir i ha de tenir l'aigua uns paràmetres de qualitat per a poder regar 
determinats productes i ací hi ha diverses opinions.

El Sr. Arques i Galiana creu que s'ha perdut molt de temps i que aquesta aigua donarà llocs de 
treball.

La corporació adopta, per unanimitat dels assistents, acord de conformitat amb la moció 
precedent.

5. SECRETARIA GENERAL. MOCIÓ DE SUPORT AL POBLE SAHRAUÍ (EXP. 2021/61).

El regidor i portaveu del Grup Municipal MX-AM, Marcos Ros Planelles, exposa la moció de data 
19 de gener de 2021 (reg. d’entr. 2021/297), amb un dictamen favorable de la Comissió Municipal 
de Governació i Urbanisme, en la sessió ordinària, que va tenir lloc el 22 de gener de 2021, i que 
és del tenor literal següent:

“Marcos Ros Planelles, com a portaveu del Grup Municipal Més Xixona de l'Ajuntament de Xixona.

A l'empara del que es preveu en l'article 116 de la Llei 8/2010 de la Generalitat, de 23 de juny, de 
Règim Local de la Comunitat Valenciana, i de conformitat amb els articles 91.4 i 97 del Reial 
decret 2568/1986, de 28 de novembre, pel qual s'aprova el Reglament d'Organització, 
Funcionament i Règim Jurídic de les entitats locals; presenta al Ple per al seu debat i votació la 
MOCIÓ DE SUPORT AL POBLE SAHRAUÍ sobre la base de la següent:
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EXPOSICIÓ DE MOTIUS

El 13 de novembre de l'any 2020, les Forces Armades Marroquines van violar deliberadament 
l'acord d’alto el foc signat entre les dues parts del conflicte al Sàhara Occidental (Front Polisario i 
el Marroc) en enviar forces militars a través de tres rutes a l'est de la bretxa il·legal de Guerguerat, 
cap als civils sahrauís que es manifestaven pacíficament en la zona des del 21 d'octubre. Aquest 
operatiu viola perquè les clàusules de l'Acord Militar Núm. 1 signat per les parts amb la Missió de 
les Nacions Unides per al Referèndum al Sàhara Occidental (MINURSO) en 1997-1998 com a part 
del “Pla d'arranjament” acordat en 1991 i constitueix una agressió directa contra el poble sahrauí.

El Front Polisario i el govern sahrauí van responsabilitzar plenament al Regne del Marroc de totes 
les conseqüències d'aquest atac sobre la seguretat i estabilitat de la regió, i el futur de l'Acord de 
Pau que s'ha parat durant anys a causa de l'incompliment del Referèndum d'Autodeterminació, 
que és l'únic pacte i acord signat entre les parts sota la doble supervisió de Nacions Unides i Unió 
Africana.

El poble sahrauí porta patint una tragèdia des de l'any 1975. Cal recordar que Espanya en qualitat 
de potència administradora del territori no autònom del Sàhara Occidental té com a principal 
obligació assegurar la culminació del procés de descolonització del mateix i vetlar pel respecte 
dels drets humans de la població concernida. Són múltiples i reiterades les resolucions de l'ONU 
que reconeixen el dret del poble sahrauí a decidir el seu futur lliurement i la necessitat 
d'aconseguir una solució justa i pacífica que implique el seu lliure exercici per la població del 
Sàhara Occidental, donant per acabat aquest procés de descolonització pendent.

Espanya té un deute històric amb el poble sahrauí. No podem oblidar la responsabilitat política, 
històrica i moral que té en el procés de descolonització del Sàhara Occidental.

Per tot això proposem l'adopció dels següents

ACORDS

PRIMER. Reafirmar la solidaritat i el suport de l'Ajuntament de Xixona amb el poble sahrauí, en la 
seua justa lluita pels seus legítims drets i instar que el govern d'Espanya continue defensant 
davant l'ONU el Pla de Pau per a la lliure determinació del poble sahrauí.

SEGON. Reiterar que el problema del Sàhara Occidental és el d'un territori no autònom pendent 
d'un procés de descolonització que ha de ser resolt d'acord amb el Dret internacional.

TERCER. Exigir el respecte als drets humans en els territoris ocupats del Sàhara Occidental i 
l'immediat alliberament de tots els presos polítics sahrauís, i conèixer la destinació de més de 500 
civils desapareguts i 151 presoners de guerra, tal com han demanat les organitzacions de defensa 
dels drets humans.

Igualment es considera imprescindible garantir el lliure accés en els territoris ocupats a 
delegacions d'observadors i mitjans de comunicació; així com demanar al Consell de Seguretat de 
l'ONU i en la comunitat internacional que adopten les mesures necessàries per a la ràpida 
aplicació de l'ampliació dels mandats de la Missió de l'ONU per al referèndum al Sàhara 
Occidental (MINURSO) per a garantir el respecte dels drets humans en els territoris ocupats del 
Sàhara Occidental.

QUART. Incrementar l'ajuda alimentària i la cooperació amb la població sahrauí que resisteix en 
situació precària en els campaments de refugiats en Tinduf, per a pal·liar les extremes condicions 
de vida i cobrir les necessitats alimentàries, educatives, sanitàries i d'allotjament.

CINQUÈ. Instar a la UE a complir la STJUE, en el sentit d'exigir que cap acord comercial entre la 
UE i el Marroc siga aplicable en el territori del Sàhara Occidental ocupat, ja que, tal com assenyala 
aquesta resolució, el Sàhara no forma part del Regne del Marroc.
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SISÈ. Enviar aquesta moció a l'ambaixador del Marroc a Madrid, a les autoritats sahrauís, al 
Govern espanyol, a la UE i al Secretari General de l'ONU.

Signat: Marcos Ros. Portaveu Grup Més-Xixona- AM”

El Sr. Ros Planelles després de la lectura diu que en el moment actual cal reconèixer a les 
persones desfavorides com el poble Sahrauí.

El Sr. Gutiérrez Martín (Cs Xixona) comença enviant una abraçada al seu company de grup el Sr. 
Martínez Sánchez i a qui estan patint la malaltia del coronavirus.

Continua explicant que és un tema prou ampli a nivell internacional perquè s’acabe debatent a 
l'Ajuntament de Xixona. Si MX-AM, que té participació d'Esquerra Republicana del País Valencià i 
que tots saben que té el seu homònim a Catalunya, que és Esquerra Republicana de Catalunya, 
parla de Dret internacional, de no saltar-se la Constitució i parla de l'alliberament de presos 
polítics, salten les alarmes. Per tant, des de Cs, abans de votar, avancen que s’abstindran, però 
lògicament ells no poden donar la posició a nivell nacional del seu partit, en aquest sentit la seua 
posició és la condemna de les accions del Regne del Marroc que estan violant l'alto el foc de l'any 
1999.

La necessitat que el Marroc s'assega a la taula per a facilitar el compliment del que ha establit 
l'ONU en accions polítiques, i no a través d'accions militars com està demostrant avui dia. També 
la necessitat que el Govern d'Espanya no pot desentendre’s i posar tot el seu suport en el 
desenvolupament del procés establit per Nacions Unides, perquè els ciutadans sahaurís prenguen 
les regnes i finalitzen el procés de descolonització. Des de Cs, a més aposten pel suport a la 
solució pacífica que ja existeix sobre la taula, a més de reiterar el seu suport i respecte a les 
decisions, com no pot ser d'una altra manera, de la justícia internacional i de la Unió Europea, 
cosa que Esquerra Republicana, ja li sona rar que ho plantege.

El Sàhara Occidental, no és un territori marroquí, l'ocupació per tant ha de cessar i Espanya ha de 
vetlar perquè es faça. Entén la frustació de la població sahaurí, però insten al Front Polisario a 
continuar treballant amb els socis internacionals per a fer possible aqueix procés de 
descolonització d'acord amb les Nacions Unides.

Sotmesa la moció transcrita anteriorment a votació, la corporació l'aprova per deu vots a 
favor (5 PSOE, 2 PP, 2 Compromís per Xixona i 1 MX-AM) i dues abstencions (2 Cs Xixona).

Prèviament s’acorda per unanimitat dels assistents tractar conjuntament els tres punts següents, 
perquè són similars.

El Sr. Arques i Galiana (Compromís per Xixona) pregunta si les certificacions corresponen a la 
subvenció de 2018. El Sr. Mira contesta que sí.

El Sr. Francés Romo (PP) pregunta en quina situació es troben les obres, si s'ha fet el 
pressupostat per a la fibra òptica i si alguna empresa ha fet la instal·lació.

El Sr. Mira García contesta que les certificacions són a 0 € perquè fa temps que no s'ha fet obra i 
ara es ratifiquen perquè estan aprovades des de finals de novembre i no va haver-hi Ple al 
desembre. Comenta que la situació és que les obres estan ja recepcionades, menys les dues que 
es van adjudicar a MAINCO i va caldre cedir-les a MOA i que falta la certificació final. Les obres 
estan acabades però les certificacions no es poden aprovar fins a la incorporació del romanent.

L’alcaldessa presidenta comenta que s'estan fent estudis per empreses per a desplegar la fibra 
òptica al poble i en els polígons.
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El Sr. Francés Romo manifesta que encara no s'ha instal·lat i l’alcaldessa presidenta contesta que 
s'està fent l'estudi per a instal·lar-la i que en aquests polígons és més difícil perquè cal salvar la 
carretera, perquè ara funciona amb antenes i no funciona bé. Acaba dient que Telefónica 
desplegarà la fibra al poble. El Sr. Francés Romo diu que en el polígon Segorb no s'ha fet.

Tot seguit una vegada finalitzades les intervencions es passa a votació de les propostes:

6. INTERVENCIÓ MUNICIPAL. RATIFICACIÓ DE LA RESOLUCIÓ DE L'ALCALDIA NÚM. 
2020/1494, DE 3 DE DESEMBRE DE 2020, RELATIVA A L'APROVACIÓ DE CERTIFICACIONS 
I RECONEIXEMENT DE L'OBLIGACIÓ. OBRES DE MILLORA, MODERNITZACIÓ I DOTACIÓ 
D'INFRAESTRUCTURES I SERVEIS EN EL POLÍGON INDUSTRIAL SECTOR IX, ESPARTAL 
III XIXONA - LOT 7 (EXP. 2018/1656 I 2020/632). 

L'alcaldessa presidenta, Isabel López Galera, exposa la resolució de l'Alcaldia núm. 2020/1494, de 
data 3 de desembre de 2020, amb un dictamen favorable de la Comissió Municipal Governació i 
Urbanisme, en la sessió ordinària celebrada el dia 22 de gener de 2021, i que es transcriu a 
continuació:

“Vist l'acord plenari de 28 de desembre de 2018, per la qual s'adjudiquen a la mercantil JOSÉ 
GARCÍA PÉREZ, SL CIF: B-54658158, els treballs de “MILLORA. MODERNITZACIÓ I DOTACIÓ 
D'INFRAESTRUCTURES I SERVEIS EN EL POL. IND. ESPARTAL III – LOT 7. (EXP. 
2018/1656)”, per import total de 190.691,55 euros.

Vista la següent documentació que consta en l'expedient:

Certificació ordinària núm. 9 de les obres dels treballs de “MILLORA. MODERNITZACIÓ I 
DOTACIÓ D'INFRAESTRUCTURES I SERVEIS EN EL POL. IND. ESPARTAL III – LOT 7. (EXP. 
2018/1656)”, per un import total de 0,00 € (IVA inclòs), a favor del contractista JOSÉ GARCÍA 
PÉREZ, SL CIF: B54658158, emesa per la Direcció facultativa de les obres en data 03/02/2020.

Certificació ordinària núm. 10 de les obres dels treballs de “MILLORA. MODERNITZACIÓ I 
DOTACIÓ D'INFRAESTRUCTURES I SERVEIS EN EL POL. IND. ESPARTAL III – LOT 7. (EXP. 
2018/1656)”, per un import total de 0,00 € (IVA inclòs), a favor del contractista JOSÉ GARCÍA 
PÉREZ, SL CIF: B54658158, emesa per la Direcció facultativa de les obres en data de 
02/03/2020.

Certificació ordinària núm. 11 de les obres dels treballs de “MILLORA. MODERNITZACIÓ I 
DOTACIÓ D'INFRAESTRUCTURES I SERVEIS EN EL POL. IND. ESPARTAL III – LOT 7. (EXP. 
2018/1656)”, per un import total de 0,00 € (IVA inclòs), a favor del contractista JOSÉ GARCÍA 
PÉREZ, SL CIF: B54658158, emesa per la Direcció facultativa de les obres en data de 
01/04/2020.

Certificació ordinària núm. 12 de les obres dels treballs de “MILLORA. MODERNITZACIÓ I 
DOTACIÓ D'INFRAESTRUCTURES I SERVEIS EN EL POL. IND. ESPARTAL III – LOT 7. (EXP. 
2018/1656)”, per un import total de 0,00 € (IVA inclòs), a favor del contractista JOSÉ GARCÍA 
PÉREZ, SL CIF: B54658158, emesa per la Direcció facultativa de les obres en data de 
04/05/2020.

Certificació ordinària núm. 13 de les obres dels treballs de “MILLORA. MODERNITZACIÓ I 
DOTACIÓ D'INFRAESTRUCTURES I SERVEIS EN EL POL. IND. ESPARTAL III – LOT 7. (EXP. 
2018/1656)”, per un import total de 0,00 € (IVA inclòs), a favor del contractista JOSÉ GARCÍA 
PÉREZ, SL CIF: B54658158, emesa per la Direcció facultativa de les obres en data de 
01/06/2020.
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Certificació ordinària núm. 14 de les obres dels treballs de “MILLORA. MODERNITZACIÓ I 
DOTACIÓ D'INFRAESTRUCTURES I SERVEIS EN EL POL. IND. ESPARTAL III – LOT 7. (EXP. 
2018/1656)”, per un import total de 0,00 € (IVA inclòs), a favor del contractista JOSÉ GARCÍA 
PÉREZ, SL CIF: B54658158, emesa per la Direcció facultativa de les obres en data de 
01/07/2020.

Certificació ordinària núm. 15 de les obres dels treballs de “MILLORA. MODERNITZACIÓ I 
DOTACIÓ D'INFRAESTRUCTURES I SERVEIS EN EL POL. IND. ESPARTAL III – LOT 7. (EXP. 
2018/1656)”, per un import total de 0,00 € (IVA inclòs), a favor del contractista JOSÉ GARCÍA 
PÉREZ, SL CIF: B54658158, emesa per la Direcció facultativa de les obres en data de 
03/08/2020.

Certificació ordinària núm. 16 de les obres dels treballs de “MILLORA. MODERNITZACIÓ I 
DOTACIÓ D'INFRAESTRUCTURES I SERVEIS EN EL POL. IND. ESPARTAL III – LOT 7. (EXP. 
2018/1656)”, per un import total de 0,00 € (IVA inclòs), a favor del contractista JOSÉ GARCÍA 
PÉREZ, SL CIF: B54658158, emesa per la Direcció facultativa de les obres en data de 
01/09/2020.

Vist l'informe emès per l'Enginyer Tècnic d'Obres Públiques municipal, en data de 06/11/2020, on 
informa favorablement en relació a les certificacions ordinàries 9, 10, 11, 12, 13, 14, 15 i 16, 
corresponents als mesos de gener, febrer, març, abril, maig, juny, juliol i agost 2020, amb un 
import líquid de 0,00€.

Certificació ordinària núm. 17 i última (F/2020/2602) de les obres dels treballs de “MILLORA. 
MODERNITZACIÓ I DOTACIÓ D'INFRAESTRUCTURES I SERVEIS EN EL POL. IND. 
ESPARTAL III – LOT 7. (EXP. 2018/1656)”, per un import total de 2.652,67€ (IVA inclòs), a favor 
del contractista JOSÉ GARCÍA PÉREZ, SL CIF: B54658158, emesa per la Direcció facultativa de 
les obres en data de 01/10/2020.

Informe favorable a l'anterior emès per l'enginyer tècnic d'Obres Públiques Municipals, en data 6 
de novembre de 2020.

Vista la factura núm. 2020 134 de data 29 d'octubre de 2020 [F/2020/2375] del contractista JOSÉ 
GARCÍA PÉREZ, SL CIF: B-54658158 per import de 2.652,67€ amb el vistiplau de l'Alcaldia i 
coincident amb l'import de la certificació d'obra núm. 17 i última emesa per la Direcció facultativa.

Vist l'informe de fiscalització favorable núm. 20200150 de 19 de novembre de 2020.

Vist el que es disposa en l'article 21.1 LRBRL i tenint en compte que concorre motiu d'urgència en 
la tramitació.

Resolc:

Primer: Aprovar les Certificacions ordinàries núm. 9, 10, 11, 12, 13, 14, 15 i 16 de les obres dels 
treballs de “MILLORA. MODERNITZACIÓ I DOTACIÓ D'INFRAESTRUCTURES I SERVEIS EN 
EL POL. IND. ESPARTAL III – LOT 7. (EXP. 2018/1656)”, corresponents als mesos de gener, 
febrer, març, abril, maig, juny, juliol i agost, per un import total de 0,00 € (IVA inclòs), a favor del 
contractista JOSÉ GARCÍA PÉREZ, SL CIF: B54658158, emeses per la Direcció facultativa de les 
obres.

Segon: Aprovar la Certificació ordinària núm. 17 i última (F/2020/2602) de les obres dels treballs 
de “MILLORA. MODERNITZACIÓ I DOTACIÓ D'INFRAESTRUCTURES I SERVEIS EN EL POL. 
IND. ESPARTAL III – LOT 7. (EXP. 2018/1656)”, per un import total de 2.652,67€ (IVA inclòs), a 
favor del contractista JOSÉ GARCÍA PÉREZ, SL CIF: B-54658158, emesa per la Direcció 
facultativa de les obres en data de 01/10/2020.

Para descargar una copia de este documento consulte la siguiente página web
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Tercer: Reconèixer l'obligació amb càrrec a l'aplicació 422.6190618 (AD 220200005975), de la 
factura núm. 2020 134 (F/2020/2375) de data 29 d'octubre de 2020 del contractista JOSÉ 
GARCÍA PÉREZ, SL CIF: B54658158 per import de 2.652,67€ amb el vistiplau de l'Alcaldia i 
coincident amb l'import de la certificació d'obra núm. 17 i última emesa per la Direcció facultativa.

Quart: Donar-ne compte a l'Oficina Tècnica, a la Intervenció, als efectes oportuns, i al 
Departament de Contractació.

Cinquè: Ratificar el present acord pel Ple de la corporació en la pròxima sessió que tinga lloc.“

La corporació adopta, per unanimitat dels assistents, acord de ratificar la resolució núm. 
2020/1494, de 3 de desembre.

7. INTERVENCIÓ MUNICIPAL. RATIFICACIÓ DE LA RESOLUCIÓ DE L'ALCALDIA NÚM. 
2020/1563, DE 18 DE DESEMBRE DE 2020, RELATIVA A L'APROVACIÓ DE LA 
CERTIFICACIÓ FINAL. OBRES DE MILLORA, MODERNITZACIÓ I DOTACIÓ 
D'INFRAESTRUCTURES I SERVEIS EN EL POLÍGON INDUSTRIAL SECTOR IX, ESPARTAL 
III XIXONA - LOT 7 (EXP. 2018/1656 I 2020/632).

L'alcaldessa presidenta, Isabel López Galera, exposa la resolució de l'Alcaldia núm. 2020/1563, de 
data 18 de desembre de 2020, amb un dictamen favorable de la Comissió Municipal Governació i 
Urbanisme, en la sessió ordinària celebrada el dia 22 de gener de 2021, que diu: 

“Vist l'acord plenari de 28 de desembre de 2018, per la qual s'adjudiquen a la mercantil JOSÉ 
GARCÍA PÉREZ, SL CIF: B-54658158, els treballs de “MILLORA. MODERNITZACIÓ I DOTACIÓ 
D'INFRAESTRUCTURES I SERVEIS EN EL POL. IND. ESPARTAL III – LOT 7. (EXP. 
2018/1656), per import total de 190.691,55 euros.

Vista la següent documentació que consta en l'expedient:

-Certificació final de les obres dels treballs de “MILLORA. MODERNITZACIÓ I DOTACIÓ 
D'INFRAESTRUCTURES I SERVEIS EN EL POL. IND. ESPARTAL III – LOT 7.” (EXP. 
2018/1656), per un import total de 17.002,93€ (IVA inclòs), a favor del contractista JOSÉ GARCÍA 
PÉREZ, SL CIF: B54658158, emesa per la Direcció facultativa de les obres en data 10 de 
novembre de 2020.

-Informe favorable a l'anterior emès per l'enginyer tècnic d'Obres Públiques Municipals de data 13 
de novembre de 2020.

Vist aquest informe, en el qual es fa constar, a més que “…/…En relació al que s'estableix en 
l'article 242 de la Llei 9/2017 de 8 de novembre, de Contractes del Sector Públics, per la qual es 
transposen a l'ordenament jurídic espanyol les Directives del parlament Europeu i del Consell 
2014/23/UE i 2014/24/UE, de 26 de febrer de 2014, i en l'article 160 del Reial decret 1098/2001 de 
12 d'octubre, es fa constar que existeix increment del pressupost total de l'obra en aquesta 
certificació final en un percentatge del 8,92%. Aquest increment de el import d'adjudicació es deu 
a l'augment de nombre d'unitats realment executades de diverses partides sobre les previstes en 
els mesuraments del projecte aprovat…/…”

Vista la factura núm. 2020 142 de data 12 de novembre de 2020 [F/2020/2647] del contractista 
JOSÉ GARCÍA PÉREZ, SL CIF: B-54658158 per import de 17.002,93€ amb el vistiplau de 
l'Alcaldia i coincident amb l'import de la certificació final emesa per la Direcció facultativa el 10 de 
novembre de 2020.

Para descargar una copia de este documento consulte la siguiente página web
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Vist l'informe de fiscalització favorable núm. 20200176 de 3 de desembre de 2020.

Vist el que es disposa en l'article 21.1 LRBRL i tenint en compte que concorre motiu d'urgència en 
la tramitació.

RESOLC:

Primer: Autoritzar i disposar una despesa addicional a favor de la mercantil JOSÉ GARCÍA 
PÉREZ, SL CIF: B54658158, amb càrrec a l'aplicació 422.6190618 (Referència 22020001750), 
per import 17.002,93€.

Segon: Aprovar la Certificació final (F/2020/2734) de les obres dels treballs de “MILLORA. 
MODERNITZACIÓ I DOTACIÓ D'INFRAESTRUCTURES I SERVEIS EN EL POL. IND. 
ESPARTAL III – LOT 7. (EXP. 2018/1656)”, per un import total de 17.002,93€ (IVA inclòs), a favor 
del contractista JOSÉ GARCÍA PÉREZ, SL CIF: B-54658158, emesa per la Direcció facultativa de 
les obres en data de 10 de novembre de 2020.

Tercer: Reconèixer l'obligació amb càrrec a l'aplicació 422.6190618 (Ref. 22020001750), de la 
factura núm. 2020 142(F/2020/2647) de data 12 de novembre de 2020 del contractista JOSÉ 
GARCÍA PÉREZ, SL CIF: B54658158 per import de 17.002,93€, amb el vistiplau de l'Alcaldia i 
coincident amb l'import de la certificació d'obra final emesa per la Direcció facultativa.

Quart: Donar-ne compte a l'Oficina Tècnica, a la Intervenció, als efectes oportuns, i al 
Departament de Contractació.

Cinquè: Ratificar el present acord pel Ple de la corporació en la pròxima sessió que tinga lloc. “

La corporació adopta, per unanimitat dels assistents, acord de ratificar la resolució núm. 
2020/1563, de 18 de desembre.

8. INTERVENCIÓ MUNICIPAL. RATIFICACIÓ DE LA RESOLUCIÓ DE L'ALCALDIA NÚM. 
2020/1564, DE 18 DE DESEMBRE DE 2020, RELATIVA A L'APROVACIÓ DE 
CERTIFICACIONS NÚM. 12, 13, 14, 15, 16 I 17 I ÚLTIMA DEL LOT 3 DE LES OBRES DE 
MILLORA, MODERNITZACIÓ I DOTACIÓ D'INFRAESTRUCTURES I SERVEIS EN EL POL. 
IND. ESPARTAL (EXP. 2018/1656 I 2020/632).

L'alcaldessa presidenta, Isabel López Galera, exposa la resolució de l'Alcaldia núm. 2020/1564, de 
data 18 de desembre de 2020, amb un dictamen favorable de la Comissió Municipal Governació i 
Urbanisme, en la sessió ordinària celebrada el dia 22 de gener de 2021, i que és del tenor literal V: 

“Vist l'acord plenari de 21 de març de 2019, per la qual s'adjudiquen a la mercantil MAINCO 
INFRAESTRUCTURAS Y MEDIO AMBIENTE, SL CIF: B53213518, els treballs de “MILLORA. 
MODERNITZACIÓ I DOTACIÓ D'INFRAESTRUCTURES I SERVEIS EN EL POL. IND. 
ESPARTAL – LOT 3”. (EXP. 2018/1656)”, per import total de 435.600,00 euros.

Vist l'acord plenari de 05 de novembre de 2019, per la qual s'autoritza la cessió parcial del 79,84% 
del contracte a favor de MEDITERRÁNEO DE OBRAS Y ASFALTOS, SL; CIF: B-54403068 
corresponent a la part pendent d'executar de l'obra. 

Vista la següent documentació obrant en l'expedient:

-Certificacions ordinàries núm. 12, 13, 14, 15 i 16 de les obres dels treballs de “MILLORA, 
MODERNITZACIÓ I DOTACIÓ D'INFRAESTRUCTURES I SERVEIS EN EL POL. IND. 
ESPARTAL – LOT 3”. (EXP. 2018/1656), corresponents als mesos d'abril, maig, juny, juliol i agost 
de 2020 respectivament, amb un import líquid de 0,00€ (21,00% IVA inclòs), a favor del 
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contractista MEDITERRÁNEO DE OBRAS Y ASFALTOS, SL; CIF: B-54403068, emeses per la 
Direcció facultativa de les obres.

Vist l'informe favorable a les anteriors certificacions emès per l'enginyer tècnic municipal d'Obres 
Públiques Municipals, en data de 9 de novembre de 2020.

-Certificació ordinària núm. 17 i última [n/REF núm. 2020/2715] de les obres dels treballs de 
“MILLORA, MODERNITZACIÓ I DOTACIÓ D'INFRAESTRUCTURES I SERVEIS EN EL POL. 
IND. ESPARTAL – LOT 3”. (EXP. 2018/1656), corresponent al mes de setembre de 2020, amb un 
import líquid de 6.944,76€ (21,00% IVA inclòs), a favor del contractista MEDITERRÁNEO DE 
OBRAS Y ASFALTOS, SL; CIF: B-54403068, emeses per la Direcció facultativa de les obres el 13 
d'octubre de 2020.

Vist l'informe favorable a l'anterior emès per l'enginyer tècnic municipal d'Obres Públiques, en data 
9 novembre de 2020.

Vista la factura núm. FACTURA- O-112 de data 3 de novembre de 2020 [n/REF núm. 2020/2531] 
del contractista MEDITERRÁNEO DE OBRAS Y ASFALTOS, SL; CIF: B-54403068 per import de 
6.944,76€ amb el vistiplau de l'Alcaldia i coincident amb l'import de la certificació d'obra núm.17 i 
última emesa per la Direcció facultativa.

Vist l'informe de fiscalització favorable núm. 20200177 de 19 de novembre de 2020.

Vist el que es disposa en l'article 21.1 LRBRL i tenint en compte que concorre motiu d'urgència en 
la tramitació.

Resolc:

Primer: Aprovar les Certificacions ordinàries núm. 12, 13, 14, 15 i 16 de les obres dels treballs de 
“MILLORA, MODERNITZACIÓ I DOTACIÓ D'INFRAESTRUCTURES I SERVEIS EN EL POL. 
IND. ESPARTAL – LOT 3”. (EXP. 2018/1656), corresponents als mesos d'abril, maig, juny, juliol i 
agost de 2020 respectivament, amb un import líquid de 0,00€ (21,00% IVA inclòs), a favor del 
contractista MEDITERRÁNEO DE OBRAS Y ASFALTOS, SL; CIF: B-54403068, emeses per la 
Direcció facultativa de les obres.

Segon: Aprovar la Certificació ordinària núm. 17 i última [n/REF núm. 2020/2715]  de les obres 
dels treballe s de “MILLORA, MODERNITZACIÓ I DOTACIÓ D'INFRAESTRUCTURES I SERVEIS 
EN EL POL. IND. ESPARTAL – LOT 3”. (EXP. 2018/1656), corresponent al mes de setembre de 
2020, amb un import líquid de 6.944,76€ (21,00% IVA inclòs), a favor del contractista 
MEDITERRÁNEO DE OBRAS Y ASFALTOS, SL; CIF: B-54403068, emesa per la Direcció 
facultativa de les obres el 13 d'octubre de 2020.

Tercer: Reconèixer l'obligació amb càrrec a l'aplicació 422.6190218 (AD220200005971), de la 
factura núm. O-112 de data 3 de novembre de 2020 [F/2020/2531] del contractista 
MEDITERRÁNEO DE OBRAS Y ASFALTOS, SL; CIF: B-54403068 per import de 6.944,76€ amb 
el vistiplau de l'Alcaldia i coincident amb l'import de la certificació d'obra núm.17 i última emesa per 
la Direcció facultativa.

Quart: Donar compte a l'Oficina Tècnica, a la Intervenció, als efectes oportuns, i al Departament 
de Contractació.

Cinquè: Ratificar el present acord pel Ple de la corporació en la pròxima sessió que tinga lloc.”

La corporació adopta, per unanimitat dels assistents, acord de ratificar la resolució núm. 
2020/1564, de 18 de desembre.

Para descargar una copia de este documento consulte la siguiente página web
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9. INTERVENCIÓ MUNICIPAL. RATIFICACIÓ DE LA RESOLUCIÓ DE LA REGIDORIA 
DELEGADA DE BIBLIOTECA I ARXIU NÚM. 2020/1574, DE 21 DE DESEMBRE DE 2020, 
RELATIVA A L'APROVACIÓ DE LA CERTIFICACIÓ NÚM. 11 I RECONEIXEMENT 
D'OBLIGACIÓ EN L'EXECUCIÓ DE LES OBRES DE REHABILITACIÓ DE LA CASA ROVIRA 
COM A BIBLIOTECA (EXP. 2018/1872).

L'alcaldessa presidenta, Isabel López Galera, exposa la resolució de l'Alcaldia núm. 2020/1574, de 
data 21 de desembre de 2020, amb un dictamen favorable de la Comissió Municipal d'Hisenda, 
Especial de Comptes i Educació, en la sessió ordinària celebrada el dia 22 de gener de 2021, i 
que es transcriu a continuació: 

“Vist l'acord adoptat pel Ple, en la sessió ordinària celebrada el dia 5 de novembre de 2019, per la 
qual s'adjudica a la mercantil LORQUIMUR, SL CIF: B30600233, l'execució de les obres de 
“REHABILITACIÓ DE LA CASA ROVIRA COM A BIBLIOTECA” (EXP 2018/1872), per import total 
d'1.155.866,67€.

Vista la següent documentació que consta en l'expedient: 

- Certificació ordinària núm. 11 (F/2020/2703) de les obres de “REHABILITACIÓ DE LA 
CASA ROVIRA COM A BIBLIOTECA” (EXP 2018/1872) “, per un import total de 
144.404,26€ (IVA inclòs), a favor del contractista LORQUIMUR, SL CIF: B30600233, 
emesa per la Direcció facultativa de les obres en data de 08/11/2020.

- Informe favorable a l'anterior emès per l'arquitecta tècnica municipal, Gloria Alonso 
González, en data de 20/11/2020.

- Vista la factura núm. 2000207 de data 2/12/2020 (F/2020/2823) del contractista 
LORQUIMUR, SL CIF: B30600233 per import de 144.404,26€ amb el vistiplau de la 
Regidor d'Arxiu i Biblioteca coincident amb l'import de la certificació d'obra núm. 11 emesa 
per la Direcció facultativa.

- Vist l'informe de fiscalització favorable núm. 20200191 de 17/12/2020.

Vist el que es disposa en l'article 21.1 LRBRL i tenint en compte que concorre motiu d'urgència en 
la tramitació.

RESOLC:

Primer: Aprovar la certificació ordinària núm.11 (F/2020/2703) de les obres de “REHABILITACIÓ 
DE LA CASA ROVIRA COM A BIBLIOTECA” (EXP 2018/1872), per un import total de 
144.404,26€ (IVA inclòs), a favor del contractista LORQUIMUR, SL CIF: B30600233, emesa per la 
Direcció facultativa de les obres en data de 08/11/2020.

Segon: Reconèixer l'obligació amb càrrec a l'aplicació 3321.63200 (AD220200002776), de la 
factura núm. 2000207 de data 02/12/2020 [F/2020/2823] del contractista LORQUIMUR, SL CIF: 
B30600233 per import de 144.404,26€ amb el vistiplau de la Regidor d'Arxiu i Biblioteca i 
coincident amb l'import de la certificació d'obra núm.11 emesa per la Direcció facultativa.

Tercer: Donar compte a l'Oficina Tècnica, a la Intervenció als efectes oportuns, i al Departament 
de Contractació.

Quart: Ratificar el present acord pel Ple de la corporació en la pròxima sessió que tinga lloc.”

En Sr. Arques i Galiana (Compromís per Xixona) recorda, com sempre, que van canviar la seua 
postura de vot per a realitzar el Casal de la Joventut i que encara no s'ha portat a terme.

Para descargar una copia de este documento consulte la siguiente página web
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L’alcaldessa presidenta contesta que el vot de Compromís per Xixona s'ha canviat diverses 
vegades, fins i tot, en contra d'aprovar factures per treballs fets, perquè cobre l'adjudicatari. 
Explica que el Casal de la Joventut no es pot fer mentre estiga la biblioteca en el Cuernero i és un 
compromís que es durà a terme.

El Sr. Francés Romo (PP) que com l'obra ha d'acabar al febrer, si es pot saber si hi ha previsió per 
a moblar la biblioteca, si se sap quin pot ser la quantia econòmica.

Contesta la regidora delegada de Biblioteca i Arxiu, María Teresa Carbonell Bernabeu, que ja 
s'està treballant en el Plec de condicions per a licitar el mobiliari.

Sotmesa la proposta precedent a votació, la corporació l'aprova per deu vots a favor (5 
PSOE, 2 Cs Xixona, 2 PP i 1 MX-AM) i dues abstencions (2 Compromís per Xixona).

A continuació s'acorda per unanimitat dels assistents tractar conjuntament els tres punts següents.

El Sr. Mira García comenta que a l'estiu de 2019 se’n va anar el tècnic d'Intervenció i durant 
diversos trimestres no es va poder fer l'informe dins del termini.

Tot seguit, una vegada finalitzades les intervencions es dona compte de les propostes:

10. INTERVENCIÓ MUNICIPAL. DACIÓ DE COMPTE DE L'INFORME D'INTERVENCIÓ SOBRE 
EL COMPLIMENT DE LA LLEI ORGÀNICA 2/2012, D'ESTABILITAT PRESSUPOSTÀRIA I 
SOSTENIBILITAT FINANCERA, CORRESPONENT AL TERCER TRIMESTRE DE 2019 (EXP. 
2020/1781).

El regidor delegat d'Hisenda, Ricardo Mira García, dóna compte de l'informe d'avaluació del 
compliment dels objectius de la Llei orgànica 2/2012, d'estabilitat pressupostària i sostenibilitat 
financera, corresponent al tercer trimestre de 2019, del qual prèviament es va donar compte en la 
sessió ordinària de la Comissió Municipal d'Hisenda, Especial de Comptes i Educació, que va tenir 
lloc el 22 de gener de 2021, i que diu:

“
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La corporació queda assabentada.

11. INTERVENCIÓ MUNICIPAL. DACIÓ DE COMPTE DE L'INFORME D'INTERVENCIÓ SOBRE 
EL COMPLIMENT DE LA LLEI ORGÀNICA 2/2012, D'ESTABILITAT PRESSUPOSTÀRIA I 
SOSTENIBILITAT FINANCERA, CORRESPONENT AL QUART TRIMESTRE DE 2019 (EXP. 
2020/1783).

El regidor delegat d'Hisenda, Ricardo Mira García, dóna compte de l'informe d'avaluació del 
compliment dels objectius de la Llei orgànica 2/2012, d'estabilitat pressupostària i sostenibilitat 
financera, corresponent al quart trimestre de 2019, del qual prèviament es va donar compte en la 
sessió ordinària de la Comissió Municipal d'Hisenda, Especial de Comptes i Educació, que va tenir 
lloc el 22 de gener de 2021, i que és del tenor literal següent:

“
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“
La corporació queda assabentada.

12. INTERVENCIÓ MUNICIPAL. DACIÓ DE COMPTE DE L'INFORME D'INTERVENCIÓ SOBRE 
EL COMPLIMENT DE LA LLEI ORGÀNICA 2/2012, D'ESTABILITAT PRESSUPOSTÀRIA I 
SOSTENIBILITAT FINANCERA, CORRESPONENT AL PRIMER TRIMESTRE DE 2020 (EXP. 
2020/1784).
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El regidor delegat d'Hisenda, Ricardo Mira García, dóna compte de l'Informe d'avaluació del 
compliment dels objectius de la Llei orgànica 2/2012, d'estabilitat pressupostària i sostenibilitat 
financera, corresponent al primer trimestre de 2020, del qual prèviament es va donar compte en la 
sessió ordinària de la Comissió Municipal d'Hisenda, Especial de Comptes i Educació, que va tenir 
lloc el 22 de gener de 2021, i que es transcriu a continuació:

“
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”
La corporació queda assabentada.

ASSUMPTES URGENTS

A) PERSONAL. INCREMENT DEL 0,90% EN LES RETRIBUCIONS DEL PERSONAL 
LABORAL D'AQUEST AJUNTAMENT I INCREMENT DEL 0,90% DEL COMPLEMENT 
ESPECÍFIC DELS EMPLEATS MUNICIPALS AMB EFECTES DES DE L'1 DE GENER DE 2021 
(EXP. 2021/87).

La regidora delegada de Personal, María Teresa Carbonell Bernabeu, justifica la urgència 
d'inclusió d'aquest assumpte en l'ordre del dia de la sessió, per a procedir a l'aplicació de 
l'increment amb efectes d'1 de gener de 2021.

Tot seguit, se sotmet la declaració d'urgència a votació i aquesta s'aprova per unanimitat, ja que 
en haver assistit dotze dels tretze regidors i regidores que de dret componen la corporació, suposa 
la majoria absoluta d'aquest òrgan col·legiat.

A continuació, s'exposa la proposta de data 25 de gener de 2021, que diu: 

“De conformitat amb el que s'estableix en l'article 18.2 del Llei 11/2020, de 30 de desembre, de 
Pressupostos Generals de l'Estat per a l'any 2021 i, fent ús de les facultats que em confereix 
l'article 21. 1 h, de la 7/1985, de 2 d'abril, Reguladora de les Bases de Règim Local, formule la 
següent PROPOSTA, perquè pel Ple de la corporació adopte els acords següents:

PRIMER: Incrementar en un 0,90% les retribucions del personal laboral d'aquest 
Ajuntament, amb efectes d'1 de gener de 2021.

SEGON: Aprovar l'increment del 0,90% dels següents conceptes retributius que integren 
els factors a valorar en el complement específic de tots els llocs de treball previstos en la Relació 
de llocs de treball, amb efectes d'1 de gener de 2021 (acord plenari de 23 de juliol de 2009):
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C.E. 
GENERAL EXCLUSIVITAT DISPONIBILITAT 1 DISPONIBILITAT 2

TREBALL 
PER 

TORNS 
(M/T/N)

TREBALL 
PER 

TORNS 
(M/T)

INCOMPATIBILITAT FLEXIBILITAT PERILLOSITAT JORNADA PARTIDA

1 3.586,68 7.763,04 4.657,92 2.328,96 388,20 194,16 388,20 776,40 776,40 776,40
2 4.141,08 8.317,44 4.990,56 2.495,28 415,92 207,96 415,92 831,84 831,84 831,84
3 4.448,40 9.045,60 5.427,36 2.713,68 452,28 226,20 452,28 904,56 904,56 904,56
4 4.923,00 10.109,76 6.065,88 3.033,00 505,56 252,84 505,56 1.011,00 1.011,00 1.011,00
5 5.987,28 11.173,92 6.704,40 3.352,20 558,72 279,36 558,72 1.117,44 1.117,44 1.117,44
6 6.460,80 12.238,08 7.342,92 3.671,52 612,00 306,00 612,00 1.223,88 1.223,88 1.223,88
7 6.655,44 13.834,32 8.300,64 4.150,32 691,80 345,96 691,80 1.383,48 1.383,48 1.383,48
8 8.303,88 15.962,76 9.577,68 4.788,84 798,24 399,12 798,24 1.596,36 1.596,36 1.596,36
9 8.917,92 18.091,08 10.854,72 5.427,36 904,56 452,28 904,56 1.809,12 1.809,12 1.809,12

10 9.762,96 20.219,52 12.131,76 6.065,88 1.011,00 505,56 1.011,00 2.022,00 2.022,00 2.022,00
11 11.411,40 22.347,84 13.408,80 6.704,40 1.117,44 558,72 1.117,44 2.234,88 2.234,88 2.234,88
12 11.747,64 24.476,28 14.685,84 7.342,92 1.223,88 612,00 1.223,88 2.447,64 2.447,64 2.447,64
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Igualment, s'actualitzen les circumstàncies i quanties següents (acord plenari de 22 de 
setembre de 2011):

COMPLEMENT ESPECÍFIC NO 
CONSOLIDABLE

Nocturnitat 15,61 € dia treballat
Festivitat 10,41 € dia treballat

“

La corporació adopta, per unanimitat dels assistents, acord de conformitat amb 
la proposta precedent.

13. PRECS I PREGUNTES.

El prec de Compromís per Xixona corresponent a l'arranjament de diversos camins del 
terme municipal de Xixona, es retira ja que no està present el regidor José Martínez 
Sánchez.

A continuació, es transcriuen els precs següents del Grup Compromís per Xixona:

Prec de data 20 de gener de 2021 (reg. d’entr. 2021/319):

“Joan Arques i Galiana, com a regidor del Grup Municipal Compromís per Xixona, amb 
CIF núm. V54892625, a l'Ajuntament de Xixona, a l'empara de les atribucions que em 
confereixen els arts. 114 i 118 de la Llei 8/2010, de 23 de juny, de Règim Local de la 
Comunitat Valenciana, d'acord amb l'art. 97 del Reial decret 2568/1986, de 28 de 
novembre, pel qual s'aprova el Reglament d'Organització, Funcionament i Règim 
Jurídic de les Entitats Locals, el qual, en el seu apartat setè diu «les preguntes 
formulades per escrit amb vint-i-quatre hores d'antelació, seran contestades 
ordinàriament en la sessió o, per causes degudament motivades, en la següent»

EXPOSA Que durant l'inici de la pandèmia es van fer tasques de desinfecció per les 
zones més concorregudes del poble.

PREGUNTA al senyor regidor delegat de Recollida de Brossa i Neteja Viària si les 
tasques de desinfecció per part de Fobesa, adjudicatària del Servei de neteja viària 
continuen realitzant-se i amb quina freqüència.

Xixona, 20 de gener de 2021
Joan Arques i Galiana”
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El Sr. Sirvent Carbonell comenta que sí que s'ha incrementat la neteja i es fa 
desinfecció d'espais de dilluns a divendres.

Prec de data 11 de gener de 2021 (reg. d’entr. 2021/130):

“Lucas Sirvent García, com a regidor del Grup Municipal Compromís per Xixona, amb 
CIF núm. V54892625, a l'Ajuntament de Xixona, a l'empara de les atribucions que 
confereixen els arts. 114 i 118 de la Llei 8/2010, de 23 de juny, de Règim Local de la 
Comunitat Valenciana, d'acord amb l'art. 97 del Reial decret 2568/1986, de 28 de 
novembre, pel qual s'aprova el Reglament d'Organització, Funcionament i Règim 
Jurídic de les Entitats Locals.

EXPOSA: A causa de la situació excepcional en la qual estem immersos, també a 
Xixona, des de fa 10 mesos el camí que envolta el Centre de Salut de Xixona s'ha 
convertit d'uns mesos ençà en un lloc molt concorregut, atès que s'utilitza com a via de 
servei per a la realització de proves PCR de detecció del coronavirus per part del 
personal sanitari, als veïns i veïnes que acudeixen directament sense necessitat de 
baixar-se del seu cotxe. Aquest servei essencial per al nostre dia a dia, en la situació 
actual de pandèmia, hauria de poder prestar-se amb la major qualitat, més encara 
tenint el compte el gran nombre de cotxes que accedeixen diàriament a la part 
posterior de l'ambulatori. És per això que s'ha tornat necessari, i amb caràcter 
d'urgència, arreglar aquest camí bé asfaltant-lo bé amb pavimentació similar, per a 
ajudar a portar a terme els tests en les millors condicions possibles.

Para descargar una copia de este documento consulte la siguiente página web
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SOL·LICITA: Requerir a l'Ajuntament i, concretament, a les regidories d'Obres 
Públiques i Infraestructures, i de Camins, que es procedisca, com més prompte millor i 
amb caràcter d'urgència, a arreglar el camí que envolta el Centre de Salut a través del 
seu asfaltat o pavimentació similar; i que, en el cas que es desestime aquest prec, es 
proporcione una resposta raonada per escrit.

Xixona, 11 de gener de 2021
Lucas Sirvent García

ALCALDESSA PRESIDENTA DE L'AJUNTAMENT DE XIXONA”

La Sra. Carbonell Bernabeu intervé com a regidora d'Obres Públiques i 
Infraestructures i explica que és un camí que s'ha condicionat ara per la necessitat i 
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que està contemplat que s'urbanitze amb les obres d'urbanització dels voltants del 
poliesportiu.

Es passa al torn de preguntes.

13.1) El Sr. Ros Planelles (MX-AM) prega al Sr. Sirvent Carbonell que el camió que 
retira el contenidor de cartó no ho faça quan els xiquets estiguen en la guarderia. 
Contesta el Sr. Sirvent Carbonell, que no ho sabia, que haurà sigut una cosa puntual, 
però que li ho dirà a l'empresa.

13.2) El Sr. Ros Planelles pregunta en relació amb les mesures adoptades pel COVID 
19, si s'ha parlat d'adquirir filtres per als col·legis. La Sra. Carbonell Bernabeu 
Contesta que es van comprar filtres però que no hi ha prou i que en la mesura que 
se’n compraran més.

13.3) El Sr. Ros Planelles pregunta sobre les ajudes anomenades Parentesis, per als 
comerços, bars i restaurants dels pobles i diu que l’Ajuntament és el que ha d'adherir-
se i en el repartiment a Xixona li tocarien 156.000€. Li agradaria saber si s’ha adherit a 
l’ajuda i si val la pena o no.

El Sr. Mira García contesta en absència del regidor de Promoció i Desenvolupament 
Econòmic, dient que s'està preparant el Decret per a adherir-se. Per una banda són 
156.000€, i d'altra banda l'Ajuntament va consignar 200.000€ l'any 2020, a més dels 
30.000€ de la Diputació. Es tenen dubtes de com afectaran les ajudes a Xixona, poden 
ser beneficiaris i veure el perfil de qui va sol·licitar l'ajuda en el seu moment i si 
compleixen en aquestes ajudes o no. Si la majoria de les empreses compleixen, 
s’adheriran i si fóra un xicotet nombre d'empreses les que pogueren adherir-se i se’n 
quedaren moltes fora, a part de l'adhesió a la subvenció, l'Ajuntament iniciaria una 
altra com es va fer en 2020, perquè tothom poguera optar a aqueixa ajuda. El 
problema d'aquesta subvenció és posar els diners l'Ajuntament i després traure els 
diners de la Diputació. A hores d’ara o ho tens consignat en el Pressupost o s’espera a 
la reincorporació de romanent de 2020. És una sort que no es tinga el pressupost 
aprovat i, possiblement, siguen els primers en poder rebre-la.

El Sr. Ros Planelles comenta que si sobraren diners després de l'ajuda es podria 
aplicar a altres conceptes de la pandèmia. El Sr. Mira García contesta que li sembla 
correcte. L'any passat van donar 230.000€ i aquest any 156.000€, potser no hi haja 
prou i, si és així, aprofitant que hi ha un annex II, trauran una altra convocatòria perquè 
arribe al màxim número de diners als comerços i empreses.

El Sr. Ros Planelles pregunta si l'Ajuntament va gastar 230.000€ en ajudes. El Sr. Mira 
García contesta que sí. El Sr. Ros Planelles insisteix si concretament 230.000€ o no es 
va sol·licitar tant. El Sr. Mira García contesta que sobre 180.000€. El Sr. Ros Planelles 
diu que això no són 230.000€. El Sr. Mira García aclareix que van posar 230.000€ i 
s’han gastat 180.000 €.

El Sr. Ros Planelles reitera que com aquestes ajudes no estan restringides creu que 
és una bona oportunitat.
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El Sr. Mira García contesta que no es preocupe, que si no li costa diners a 
l'Ajuntament, es donaran. El que l'Ajuntament no pot permetre és que es quede un 
10% dels comerços sense ajudes. Per això estan valorant com és la situació dels 
comerços, en relació a aquesta ajuda que ha eixit, i veure si cal reforçar-ho amb una 
ajuda municipal.

13.4) El Sr. Ros Planelles pregunta que si es pot aplicar a altres conceptes de la 
pandèmia el que sobre. El Sr. Mira García contesta que sí, que s'intentarà que tornen 
a demanar els comerços i que se’n puguen beneficiar.

EL Sr. Ros Planelles pregunta si l'any passat es va gastar tota l’ajuda. El Sr. Mira 
García contesta que sí, que van ser més de 80.000 € i reitera que el que no pot 
consentir l'Ajuntament és que queden comerços sense ajuda.

13.5) El Sr. Ros Planelles comenta que en el camí del Safareig hi ha una instal·lació 
per a dos fanals que no s'han posat. La Sra. Carbonell Bernabeu contesta que en la 
Plaça de Dalt de les escales es va fer la instal·lació per a dos fanals i estan per a 
posar, però és en la zona urbana, no en el camí.

13.6) El Sr. Ros Planelles pregunta sobre la via verda, que un ciutadà s'ha queixat dels 
excrements de gos en el camí del riu i si s'ha solucionat. El Sr. Sirvent Carbonell 
contesta que la persona demanava una campanya informativa per a evitar els 
excrements. Que es farà una campanya i es posarà dispensadors de bosses.

13.7) El Sr. Ros Planelles pregunta sobre la moció que va presentar perquè la 
carretera VC 800 siga ruta ciclista, per què no s'ha avançat en el tema i tots els caps 
de setmana continua havent-hi problemes amb les motos i els cotxes en la 
Carrasqueta. Pregunta si la Diputació té prevista alguna actuació a tal fi.

El Sr. Sirvent Carbonell contesta que la policia va fer un informe amb diferents 
solucions com el de la via ciclista i que es va tractar el tema en l'última Junta local de 
Seguretat i amb la informació que tenim cal plantejar en un Ple la sol·licitud oficial de 
l'Ajuntament.

El Sr. Gutiérrez Martín (Cs Xixona) explica que la carretera CV 800 és competència de 
la Generalitat i la Diputació no té competència sobre ella, però que està col·laborant 
amb la Generalitat.

13.8) El Sr. Ros Planelles pregunta si s'ha emès l'informe sobre Pedra Negra i com 
està el tema. L’alcaldessa contesta que ja es va acordar per unanimitat al·legar i s'han 
presentat documents al Consorci, després de l'última reunió de seguiment de la planta 
de Pedra Negra i no s’ha tingut resposta. Hi ha hagut algun canvi en la Conselleria de 
Medi Ambient per això tornaran a demanar a Conselleria que prenga seriosament les 
consideracions de l'Ajuntament i que creu que aquest mes contestaran les 
al·legacions.
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13.9) El Sr. Arques i Galiana (Compromís per Xixona) comenta que es va aprovar la 
Comissió de Seguiment del Plec de la Brossa i que no s'ha convocat. Que es pot fer 
telemàticament. El Sr. Sirvent Carbonell contesta que hi ha grups que no han designat 
representant, que ho tornarà a demanar.

13.10) El Sr. Arques i Galiana diu que no s'està complint el Reglament d'Ús del 
Valencià, perquè les actes no estan en valencià. Contesta el Sr. Sirvent Carbonell que 
la tècnica de Normalització Lingüística està de baixa mèdica. Que espera que enguany 
la cosa millore.

13.11) El Sr. Arques i Galiana pregunta que si se subcontracta part de la jardineria i 
falten recursos humans, per què no es contracta més personal. L’alcaldessa contesta 
que l'Ajuntament subcontracta moltes coses, electricitat, jardineria, sobretot podes, 
grua i coses molt específiques, que no sols és falta de personal  ja que actualment hi 
ha una persona més en la brigada de jardineria.

13.12) El Sr. Arques i Galiana manifesta que li crida l'atenció que no es complisca el 
tema de prevenció de riscos laborals en determinades actuacions municipals, com el 
muntatge del naixement. L’alcaldessa presidenta contesta que si posa en dubte la 
professionalitat dels treballadors de l'Ajuntament i si veu actuacions perilloses que ho 
diga en el moment i que no faça comentaris tan alegrement, perquè tot el personal té 
formació en prevenció de riscos laborals.

El Sr. Arques i Galiana diu que no ha sigut la seua intenció i que manca d’informació i 
recorda com un cas de risc l'aforament de l'autobús a l'Institut.

13.13) El Sr. Arques i Galiana pensa que fa temps que no es convoca la Comissió de 
l'Aigua i que amb això no cerca titulars i si es fan anàlisi de COVID en les aigües 
residuals. Contesta el Sr. Ferrer Arques que s'estan acabant de veure alguns detalls 
per a formar la Comissió de l'Aigua, que ja ho té vist amb Hidraqua. En la Comissió es 
veurà això de la reutilització de l'aigua i que ja es fan anàlisi de legionel·la i de COVID.

13.14) El Sr. Arques i Galiana comenta que avui ha eixit una nota de premsa, amb la 
qual no hi està d’acord perquè al final és publicitat i que no és partidari que en plena 
pandèmia es gasten diners en publicitat, on indica que el PSOE i Cs ultimen uns 
comptes per al 2021. El Sr. Ferrer Arques l'acusava del fet que no havien anat a 
preguntar i que poden comprovar per registre d'entrada tots els precs i preguntes que 
s’han realitzat des de l'any 2015. No han parat de treballar.

Es dirigeix al Sr. Gutiérrez Martín perquè en l'anterior legislatura va presentar una 
moció per a seguir el compliment de les mocions, això es feia, però ara no es fa, no 
sap per què i que seria una bo iniciativa. Al final ells només fan que presentar, 
preguntar i fer precs sense obtenir resposta. Per part de Cs els acusen de saber 
l'horari que fan els seus tres regidors d’atenció al públic i està fart de fiscalitzar, de 
sol·licitar informació i sempre és una barrera. Aquesta setmana li van lliurar una 
factura de feia dos mesos, creu que això és greu. Hauran de parlar del tema d'accés a 
la informació. 
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Continua dient que la nota de premsa d'avui deia que l'equip de govern prepara uns 
comptes basant-se en el pavelló, la reivindicació de la casa Aracil i unes pistes de 
pàdel, que es podria arribar a un consens. Ell reflexiona sobre si cal gastar-se 4 
milions d’euros en plena pandèmia, quan els tres partits que es presenten a les 
eleccions (Cs, PP i Compromís per Xixona) defensen un altre model de pavelló tal com 
va votar el poble. Cs hauria de donar explicacions als seus votants i entenen que un 
altre model de pavelló és possible.

Respecte al tema de la casa Geralda critica que es gasten els diners en una nota de 
premsa, i recull les paraules del Sr. Francés Romo, que al final es creen falses 
esperances als ciutadans.

L’alcaldessa presidenta li insisteix en el fet que pregunte. El Sr. Arques i Galiana 
pregunta al Sr. Gutiérrez Martín si ha vist l'informe de la Conselleria de Cultura sobre 
la Casa Geralda. El Sr. Gutiérrez Martín contesta que no i que per a preguntar això ha 
parlat de tot menys de la Casa Geralda. El Sr. Arques i Galiana respon que ha 
preguntat per les pistes de pàdel en relació amb la casa Geralda.

L’alcaldessa presidenta intervé per a dir que la pandèmia està primer de tot, i el que 
diu la nota de premsa és que primer és la pandèmia i després les inversions. Li prega 
construir.

El Sr. Arques i Galiana comenta al Sr. Gutiérrez Martín si pensa que és un bon 
projecte les pistes de pàdel. El Sr. Gutiérrez Martín contesta que és com el tema de la 
biblioteca en què algú va canviar d'opinió i que ja es veurà on van les pistes de pàdel.

L’alcaldessa presidenta l’insta a fer la pregunta. El Sr. Arques i Galiana diu que no 
preguntarà més per les pistes de pàdel. L’alcaldessa comenta que l’ha deixat parlar 
més del compte i que els altres grups també tenen dret a preguntar.

13.15) El Sr. Francés Romo (PP) comenta que també li envia una abraçada a José 
Martínez Sánchez i a tots els afectats com l’alcaldessa presidenta i altres ciutadans, i 
dóna el condol a qui ha perdut algun familiar.

Pregunta quina quantia s'ha previst per a dotar la biblioteca. La Sra. Carbonell 
Bernabeu contesta que està previst al voltant de 100.000 €. El Sr. Francés Romo, 
pregunta quan estarà el mobiliari. La Sra. Carbonell Bernabeu contesta que està 
confeccionant-se el Plec i que seran dos o tres mesos des que acaben les obres a final 
de febrer.

13.16) El Sr. Francés Romo diu que s'ha parlat d'un Pla director de zones esportives i 
creu que no s'ha aprovat aquest Pla. El Sr. Gutiérrez Martín contesta que es va 
treballar sobre el Pla, i el Sr. Francés Romo replica que era un document intern de 
l'Oficina Tècnica, no de l’equip de govern, que es va dir Pla director, però que no ho 
era.

13.17) El Sr. Francés Romo comenta a l’alcaldessa presidenta que a la vista de les 
dades actuals de l'Ajuntament, informe de la incidència de la pandèmia en la població, 
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en la mesura que siga possible. L’alcaldessa presidenta comenta que no disposen de 
més dades de les que disposa la gent. Conselleria dóna dades sobre Xixona, a la gent 
se li adverteix, se li aconsella i no es poden donar xifres concretes perquè no en 
disposen. Es dóna més informació que en altres ajuntaments. La situació és molt difícil 
i complicada i cal tenir discreció en alguns casos i donar seguretat a la gent.

Dóna les gràcies al PP pel suport que ha donat sempre i reitera que no es pot donar 
informació que no siga exacta per a no alarmar a la gent.

El Sr. Francés Romo entén els arguments però demana que l'Ajuntament faça 
públiques les dades oficials de Conselleria, perquè molta gent no sap entrar en la 
pàgina de Conselleria. L’alcaldessa presidenta insisteix que estan a l'abast de tots i, 
fins i tot, s'ha dit que malgrat les dades publicades la incidència és molt major. Es 
poden compartir les dades tot i que no creu que siga de major interès.

El Sr Francés Romo posa en relleu que les dades dels col·legis, institut i guarderia no 
són bons i que li agradaria que en els col·legis, on hi haja més d'una aula contaminada 
se sol·licitara a la Conselleria el tancament del col·legi, i pregunta si s'ha demanat a 
Conselleria. L’acaldessa presidenta contesta que s'ha fet i els col·legis també, i la 
Conselleria diu que no entra en els protocols i que els col·legis són segurs i que és un 
reflex del que passa en la societat i demana a la regidora d'Educació que afija alguna 
cosa més.

La Sra. Carbonell Bernabeu explica que a Xixona no hi ha més casos que en altres 
poblacions. Que actualment el col·legi Eloy Coloma té dues aules contaminades i en el 
Critòfol Colom i Sagrada Família hi ha una i en l'institut no hi ha cap, hi ha alumnes 
confinats. En la guarderia hi ha una aula i que és la Conselleria la que ho decideix no 
l’Ajuntament.

El Sr. Francés Romo lamenta que Conselleria no prenga la decisió de tancar els 
centres educatius. Que en el Cristòfol Colom tota una classe ha donat positiu i creu 
que des de l'Ajuntament cal fer força i no quedar-nos en els protocols de Conselleria.

La Sra. Carbonell Bernabeu comenta que aquesta setmana s'han celebrat els consells 
escolars dels col·legis i que els pares no han demanat el tancament dels col·legis. Que 
no sap amb qui parla el Sr. Francés Romo, però ella no percep aqueix sentiment. No 
sap de cap ajuntament que haja tancat un col·legi. El Sr. Francés Romo diu que no 
demana que l'Ajuntament tanque col·legis, sinó que els tanque Conselleria, i que 
només està demanant que s'actue.

L’alcaldessa presidenta pensa que la comunitat educativa no manifesta el mateix que 
el Sr. Francés Romo i que el que hi ha és molta preocupació i les decisions cal 
prendre-les comptant amb la comunitat educativa. Totes les gestions que demana el 
Sr. Francés Romo estan fetes i sembla que la situació està millorant.

El Sr. Francés Romo reitera que en aquests moments ofereix públicament un xec en 
blanc per a ajudar a tots els qui ho estan passant mal i, si l'equip de govern vol, estan 
dispostos a parlar.
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L’alcaldessa presidenta dóna les gràcies de cor i avança que l'esborrany dels 
pressupostos està redactat i que el remetrà a tots els grups.

No havent-hi més intervencions, l’alcaldessa presidenta manifesta que la corporació 
desitja a totes les famílies de Xixona molt ànim i que se’n reeixiran d’aquesta situació. 
Finalment, envia un record molt especial al regidor José Martínez Sánchez, qui està 
veient-los des de l'hospital.

I sense més assumptes per tractar, a les 22.20 hores, la presidència alça la sessió, de 
la qual, com a secretari, estenc la present acta.

El secretari general,

(DOCUMENT SIGNAT ELECTRÒNICAMENT)

Alfonso Ramón Calero del Castillo
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